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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i skrivelse af 2. oktober 

2008 (Alm. del - spørgsmål nr. 515) udbedt sig min besvarelse af følgende: 

  

Spørgsmål 515: 

  

”Mener ministeren, at det er udtryk for en branche, som forholder sig ansvarligt til 

alvorlige problemer, når Lis Alban, chefforsker i Danish Meat Association, i Fyens 

Stiftstidende den 28/9-08 udtaler om de forskere, der har rejst problemet omkring 

multiresistente ESBL-bakterier, at ”de opfinder et problem, der ikke er der”?” 

  

Svar: 

  

Problemerne med resistente bakterier er et område som jeg tager meget alvorligt, og som 

der er iværksat en række initiativer for at overvåge og bekæmpe. Det er min opfattelse, 

at såvel besætningsejere, dyrlæger og fødevarebranchen deler denne bekymring og 

indgår i konstruktiv dialog med bl.a. myndighederne om bekæmpelse af problemerne. 

 

I forhold til DMA’s udtalelse i Fyens Stiftstidende har jeg noteret mig, at chefforsker Lis 

Alban i et læserbrev den 10. oktober 2008 - også i Fyens Stiftstidende - beklager 

udtalelsen om forskeres bevæggrunde for at udtale sig som de gør.  
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